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CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL  DE VILADECANS (CESV) 

ACTA 4  

- SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 31 DE MAIG  DE  2017   
 

Comença la sessió a les 18 hores,  presidida pel president del Consell Econòmic i Social i alcalde 
de Viladecans, Sr. Carles Ruiz Novella 

- Assisteixen a la sessió:   

Sr. Carles Ruiz  Novella (President),  Sra. Elena Alarcón Méndez (PSC), Sra. Carmen Gimeno 
Berne (PSC), Sra. Carolina Torres García (C’s), Sra. Bàrbara Lligadas i Muñoz (ERC-AM), Sr. 
Daniel Gutiérrez Salgado (ICV-EUiA), Sr. José Padilla Roig (PP), Sra. Mª Purificación González 
Pérez (VSP), Sra. Victòria Corbacho Arana (UGT), , Sra. Karina Torres (UGT), Sr, Francisco 
Sánchez Ordóñez (UGT), Sra. Saida Ehliluch (CCOO), Sr. Carles Faura Parés (Cooperativa 
Agrícola de Viladecans), Sr. Carles Berga i Martí (Cambra de Comerç),  Sr. Esteve Blanch Barrot 
(Xarxa Comercial), Sr. Óscar Álvarez Moreno (PIMEC-Baix Llobregat),  Sr. Domingo Morilla 
Ribelles (Gremi d’Hostaleria de Viladecans), i Sr. Enric Fuentes (Associació Empresaris de 
Viladecans) 

 Hi assisteixen ademés dels membres del CESV el Sr. Pere Gutiérrez Alemany (President de 
l’Àmbit de Promoció de la Ciutat,   el Sr. Marc Sanmartí (Director de Serveis d’Empreses) i la 
Sra. Maria José Arcos Rodríguez  (Directora dels Serveis d’Ocupació). 

 

Excusen assistència:  

Sr. Eduardo Tobaruela Silva (GV-CAP), Sr. Carlos de Pablo (UGT), Sr. Jordi Centelles Izquierdo 
(Xarxa Comercial), Joan Pañella (Club d’Empresaris);  Mª Carmen López Calero (Mercats 
Municipals) 

 

ORDRE DEL DIA 

(Exposicions i acords) 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta 3,  del dia 9 de novembre) 
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Es va fer arribar als membres del CESV el dia  26 de maig de 2017.  Sense cap observació, 
s’aprova per unanimitat. 

2. Seguiment de projectes de promoció econòmica (Serveis de Formació i Ocupació / 
Serveis d’Empresa i Innovació) 

La Sra. Elena Alarcón, informa que avui ens acompanyen la directora de Serveis de 
Formació i Ocupació i el director dels Serveis d’Empresa i Innovació. Faran  una 
presentació genèrica dels objectius generals i de les actuacions que es porten a terme 
segons el catàleg de serveis. També, explicaran alguns dels indicadors més rellevants 
de gestió de 2015-2016.  El director d’empresa, el Sr. Marc Sanmartí  fa una breu  
descripció de les actuacions que portem a terme en quant a l’Economia Social i de 
cooperativisme ja que va ser una demanda feta a l’anterior plenari del CESV.  
 
Intervencions 
 
- El representant  de PIMEC s’interessa  per les empreses comercials que s’obren als 
municipi. 
 
- La representant d’ERC s’interessa, en la mateixa línea respecte a la durabilitat 
d’aquests nous negocis.  
 
- El director dels Serveis d’Empresa i Innovació comenta que les dades municipals  que 
tenim com administració en aquests moments, no són les definitives d’aquest darrer 
període però que tant aviat es tingui una valoració al respecte, es farà arribar als 
membres del CESV.  
 
- El representant de la Xarxa comenta que des del vessant d’empresari, hi ha manca de 
perfils especialitzats en alguns tipus de coneixements relacionats amb la informàtica i 
que caldria considerar l’objectiu d’impulsar com un “clúster” a la ciutat en aquest 
sector.  
 
- Els directors dels serveis municipals manifesten la necessitat d’adequar les 
certificacions professionals establertes a les demandes reals del mercat per tal que des 
del món local es pugui accedir a aquestes homologacions alhora de promoure els 
diferents programes formatius. Així, es podria disposar d’itineraris més complets que 
poguessin donar respostes ràpides a les necessitats de les empreses. 
 
- El President del CESV comenta pel que fa  a la formació, que cal interoperabilitat 
entre administracions per tal de detectar i d’adequar els perfils professionals amb les 
necessitats i el canvis, cada vegada més ràpids, que es donen en les tecnologies. La 
formació així, podria respondre millor a les necessitats empresarials. 
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- La representant de CCOO manifesta que també es pot intentar detectar les altes 
laborals en quins llocs es donen per tal d’assessorar en el disseny de formació 
adequada.  
 
- Els directors municipals recorden que des de fa temps, s’implanta un programa de 
prospecció d’empreses anual que, entre altres objectius, pretén detectar les 
necessitats de formació. 
 
- El representant de la Cambra de Comerç de Barcelona manifesta que moltes 
empreses es mostren voluntàries alhora de promoure la inserció laboral de les 
persones aturades, especialment dels joves amb certes problemàtiques més d’entorn 
familiar i/o acadèmic.  Creu que els serveis municipals relacionats amb la promoció 
econòmica es coneixen a la ciutat. 
 
- La directora dels Serveis de Formació i Ocupació municipals recorda l’existència des 
de fa més d’una dècada de la Xarxa de Transició Escola Treball on treballen plegats els 
tutors, serveis socials, educació, inspecció de la Generalitat i els serveis de Can 
Calderon. Recorda també, l’antena de Can Calderon situada a Can Xic i manifesta els 
bons resultats obtinguts des de la seva implantació.  
 
- La representant d’ERC i de VSP comenten si fóra possible impulsar els clústers de 
TICs. El director d’Empreses i Innovació respon que avui en dia, des de fa  temps, les 
TICs són eines transversals i necessàries a molts sectors d’activitats. A més, la 
clusterització avui en dia tendeix a no identificar-se exclusivament amb el territori.  
 
- El representant de PIMEC manifesta que el que si es pot continuar fent, i cal 
potenciar, són els emprenedors/es relacionats amb tecnologies.  
 
- La regidora dels serveis municipals relacionats amb la promoció econòmica de la 
ciutat, manifesta també que cal continuar posant l’accent en “l’atractivitat” de la ciutat 
per a la implantació de noves activitat i que les sinergies entre empreses i entre 
aquestes i els emprenedors, fomenten també nous projectes innovadors.  
 
3. Objectius i pla de treball de la Xarxa de Comerç de Viladecans   
4. Objectius i pla de treball del Gremi d’Hostaleria de Viladecans 
 
La Sra. Carmen Gimeno comenta la importància del  treball conjunt que es va realitzant 
des de fa anys entre l’administració local i els principals agents de la ciutat per 
compartir objectius. Destaca la feina col·laborativa que s’impulsa des de la Mesa de 
Comerç i dóna la paraula al president de la Xarxa Comercial   i  posteriorment al 
president del Gremi d’Hostaleria, donat que ambdós  volen compartir en el CESV els 
seus principals objectius i els seus plans de treball per aquest any.  
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El Sr. Esteve Blanch informa de les principals actuacions previstes pel 2017 a nivell de 
campanyes de promoció comercial i esdeveniments de ciutat:  
- la campanya de Nadal que enguany ha tingut més força perquè s’han unit recursos, 
imatge i esforços amb la campanya pròpia de l’Ajuntament. Informa també d’altres 
campanyes comercials que es prioritzen des de l’associació.  
- a la Fira Medieval que s’ha considerat canviï per tenir més possibilitats de 
climatologia més adequada i per distància amb la pròpia campanya de Nadal 
- destaca, també,  la necessitat d’acordar amb l’ajuntament a què aniran destinats els 
recursos extraordinaris del Pla de Foment del Comerç i recorda el funcionament de la 
Mesa de Comerç. 
 
Després, El Sr. Domingo Morilla explica les principals actuacions previstes per al 2017 
des del Gremi d’Hostaleria de Viladecans. 
Informa al respecte de: 
- nous acords de col·laboració amb la Federació per tal d’apropar serveis als agremiats 
- continuar l’impuls de l’aprenentatge d’idiomes  en general i en particular, de l’anglès 
tenint en compte les possibilitats d’increment de nous visitants arran de les noves  
implantacions econòmiques i hotels a la ciutat 
- Fira Tapa i canvi de format després d’anàlisis de resultats de la passada edició 
- la presència i l’impuls d’activitats a la fira Sant Isidre, en especial les que tenen a 
veure amb els bloggers i “jam session” 
- continuar impuls dels projectes de “tapa weekend” que s’han valorat molt bé 
- Festa Blanca en col·laboració amb el comerç de la ciutat  
- foment de “codi ètic” i plans de prevenció dels establiments  
- APP Tasta Viladecans en col·laboració amb el Comerç 
Es reivindica també la necessitat d’una aposta per part de la Generalitat (Secretaria de 
Turisme) per a la millora del transport públic i en el mateix sentit, manifesta també la 
necessitat de millora de les rutes de senders de la ciutat i entorn.  
 
Intervencions  
 
- La representant de VSP s’interessa en el destí final dels recursos extraordinaris per al 
foment del Comerç 
 
- La regidora de Comerç recorda el paper de la Mesa de Comerç per acordar les 
actuacions prioritàries a destinar aquest fons econòmic especial d’enguany. En aquest 
sentit, els presidents de les associacions manifesten que els temes es tracten a la Mesa 
però que encara no hi ha hagut les sessions necessàries per poder acordar les 
actuacions prioritàries.  
 
- La representant de C’s sol·licita que es millori el traspàs d’informació respecte als 
actes que s’organitzen pel foment del comerç. 
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- El representant de la Cooperativa Agrícola, manifesta que  la col·laboració per a 
l’impuls del producte de proximitat obté cada vegada més resultats positius. Comenta 
tanmateix la voluntat de col·laborar des de la pagesia per al  foment del turisme.  
 
- LA representant de VSP pregunta si hi ha algun producte “estrella”  de l’horta del 
municipi. Tant el representant del Gremi com el representant de la Cooperativa 
assenyalen especialment la carabassa i el tomàquet. 
 
5. Altres 
 
La Sra. Adela Artero informa que amb data 27 de març de 2017,  registre d’entrada 
núm. 2017005422, l’UGT Baix Llobregat, es va  comunicar el nomenament dels  
representants que substitueixen a les persones que anteriorment representaven llurs 
entitats, nomenaments que han estat  ratificats per escrit a la secretària del CESV, i 
que s’indiquen a continuació:  
Sr. Francisco Sánchez Ordóñez i la Sra. Karina Torres  en substitució del Sr. Omar 
Miguillón García i de la Sra. Nuria Martín Comaposada.  
 
A continuació la Sra. Adela Artero dóna la paraula a la Sra. Saida ja que vol fer arribar 
algunes reflexions en quan a la composició i funcionament del CESV. 
 
La Sra. Saida comenta que és molt important continuar treballant amb la col·laboració 
dels empresaris en els col·lectius de persones que porten més de dotze mesos a l’atur.  
La representant d’UGT comenta que hi ha plans de formació previstos des de l’entitat 
per a dones de més de 45 anys com a conductores d’autocar.  
 
 
S’aixeca la sessió a les 19,45 hores 
 
Adela Artero Lozano 
Secretària del CESV    
 

 

 

 

 


